

စံး သျုဂျ မှာထီတယုာ်လၢဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအီၤ ဒ်ပုၤလၢပုၤအတၢ်သးဝံၣ်မ့တမ့ၢ် ပုၤလဲၤတၢ်ဖိ အတၢ်သးဝံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒီးထီတယုာ်အံၤဘၣ်တၢ်သးဝံၣ်အီၤ ဖဲပုၤအံၣ်စရုလးဖိတဖၣ်လဲၤဆူဝုၢ်ယရူၤလ့ၣ်ဒီးဆူကစၢ်စံးယိၣ် တနံၣ်သာဘျီ ဖဲပုၤအံၣ်စရုလးဖိအဘျုးတဖၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထီတယုာ်အံၤယၢၤထီၣ်ဝဲ ဟံၣ်ဖိဃီဖိမ့ၢ်တၢ် အ ကါဒိၣ်လၢယုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထီအံၤဘၣ်ထွဲစ့ၢ်ကီးဒီးဖိလံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃီအတၢ်ကံဆူၣ်ဘါဆူၣ်ဒီးဟံၣ် ဃီအတၢ်ဘၣ်လိာ်ဘၣ်စးအံၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢဖိလံၤတဖၣ်အဂီၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအအိၣ်လၢဟံၣ်အံၤအပူၤတဖၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီး ကစၢ်ယုၤဟံၣ်ဖျါဝဲ လၢဖိတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢအဝဲအဂီၢ်ဒီး မိၢ်ဟံၣ်တဖၣ်အဂီၢ် စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. “ယုၤမ့ၢ်တမၤဟံၣ်ဘၣ်ဒီးပုၤလၢအမၤဝဲတဖၣ်မၤဝဲကလိကလိလီၤ.” တၢ်ကတိၤအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲကစၢ်ယုၤ အကါဒိၣ် လၢဟံၣ်ဃီအဂီၢ်ထဲလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃီမ့ၢ်တၢ်လီၤလၢဖိတဖၣ်မၤလိန့ၢ်တၢ်အဆိကတၢ်အဃိ မ့ၢ်တၢ် လီၤလၢအကါဒိၣ်လၢပုၤကညိတဂၤအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဖိတဖၣ်အတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်ဟံၣ်ဃီကြးမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

ပဖိပလံၤမ့ၢ်တၢ်န့ၢ်သိလၢယုၤ

Happy Children's Day

■ ထရၢ်မုၢ်စ့ၣ်ဖိ ■

စံး ၁၂၇:၁-၅



၁. ကဘၣ်မ့ၢ်ဟံၣ်ဃီလၢအဟံၣ်ဒိၣ်ယုၤဒီးယုၤပၤအီၤ

စံး ၁၂၇:၁ ဟံၣ်ဖျါဝဲလၢ ယုၤမ့ၢ်ကစၢ်လၢ ဟံၣ် ဃီအဂီၢ်ဒီးဟံၣ်ဃီအံၤ အိၣ်ဝဲဒ်လၢယုၤအတၢ်ဟတၢ် ဆုၤအဖိလၢန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါ ပဖိပလံၤ တဖၣ်လၢ ယုၤအသးစီဆံၣ်ဟဆုၤပုၤဒီး ဟံၣ်ဃီကဘၣ် မ့ၢ်တၢ်လီၤ, ဘၣ်ကဝီၤလၢအမၤလၢကပီၤယုၤ ဒီးယုၤ အလၢကပီၤအိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဖိလံၤတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်လုၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အီၤလၢ တၢ်အဲၣ်ဒီး ကဒိၣ်ထီၣ်ဝဲ လၢတၢ်ပးကဲမိၢ်ဟံၣ်, တၢ်အဲၣ်ယုၤပျံၤယုၤဟံၣ်ဒိၣ်ယုၤအဂီၢ် န့ၣ် မ့ၢ်မူဒါဖးဒိၣ် လၢယုၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲယုၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ဟံၣ်ဃီအခါန့ၣ် အတၢ် ပညိၣ်အကျါတမံၤ မ့ၢ်ဒ်သိးကရုလိာ်မုၢ်လိာ်သကိးသး ဒီးအဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢ ဘၣ်တၢ်ဟ အီၤလၢယုၤန့ၣ် ကဟံၣ်လုၢ်ဟံၣ်ပုၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအရု ဒီးယုၤ ဒီဖျါနီၢ်တဂၤဘၣ်တဂၤမ့ၢ်ဂုၤ, ဟံၣ်ဖိဃီဖိမ့ၢ်ဂုၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ် ညါဝဲလၢဟံၣ်အံၤကံကျါ ဝဲဒီး ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်သ့ဝဲထဲလၢယုၤကလုၢ်ကထီ အဃိကသးဆူၣ် ဖးယုၤကလုၢ်ကထီ, ကအဲၣ်မၤလိ ယုၤကလုၢ်ကထီဒီး အိၣ်မူ ဒ်ယုၤကလုၢ်ကထီန့ၣ်လိ အီၤအသိးန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး တၢ်ရုဒီးယုၤလၢတၢ်

ထုကဖန်မှ တ်အကါဒိန်လာဟံဉ်ဖိဃီဖိတဖန်အကီ နှံလီၤ. မိာ်ဟ်အတၢ်ထုကဖန်အကါဒိန် လာဟံဉ်ဃီကီ အသိး မိာ်ဟ်အတၢ် သိဉ်လိဖိတဖန် ဒ်သိး ကသုရုဒီးယွၤ လာတၢ်ထုကဖန်, ကသုမူလာတၢ်ထုကဖန် မှာ်တၢ်အကါ ဒိန်စွာ်ကီးနှံလီၤ. မိာ်နီၤဃးနုၤ အတၢ်ထုကဖန်ကဲထီဉ် တၢ်တၢ်အကါဒိန်လာအဖိခါအကီဒီးအဟံဉ်ဖိဃီဖိတဖန် အကီနှံလီၤ. မ့မှာ်ဒ်နှံဒီး ဖိတဖန်ကအိဉ်စဲဘူးဒီးယွၤ ထီဘိဒီးယွၤအသးစီဆုံကဟ, ကသုဉ်ဒဲဝးတရံး, ကဒိ တဒါဟံဉ်ဃီအံၤနှံလီၤ. ဒ်ကစၢ်ယွၤဒိတဒါဖိလံၤ တဖန် လာတၢ်အတၢ်သီအသိး မိာ်ဟ်တဖန်စွာ်ကီး ကဘဉ်ဟံးနှံမူဒါမၤသကိးတၢ်ဒီးယွၤဒီး ကဘဉ်ဒိတဒါ ဖိ လံၤတဖန်ဒ်သိးအသုတမၤဘဉ်တၢ်အတၢ်သီတဂ့ၤ ဒီး ကဟးဆူးဝဲအကီနှံလီၤ.

တဘျီဘျီ လာတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအဃိပသးကလီၤ ဘျီ, ကကွၢ်ဆာဉ်မဲာ်ဘဉ်တၢ်ကီတၢ်ခဲဘဉ်ဆဉ် ပကက လာ်ဘဉ်လာတၢ်ကီတၢ်ခဲအကတီၢ်မှာ်တၢ်ဆာကတီၢ် လာပလဲၤခီဖျိကလာ်ဘဉ်ယွၤအစိကမိၤ, ယွၤအတၢ်အံး ထွဲကွၢ်ထွဲပုၤ, ယွၤအတၢ်အံဉ်ပုၤ ဖဲယွၤဘဉ်တၢ်ဟံဉ်ဒိဉ် အီၤလာဟံဉ်ဃီပုၤဃီပုၤနှံလီၤ. ဖိလံၤလာအဒိဉ်ထီဉ် ဘဉ်လာဟံဉ်ဃီလာအဟံဉ်ဒိဉ်ယွၤနှံ မှာ်ကွၢ်ဆာဉ်မဲာ် ဘဉ်တၢ်ကီတၢ်ခဲ,တၢ်ဃုဉ်ကွံဉ်န့ၢ်က့ ယွၤအတၢ်ဆာ ခီဖျိ အီၤယွၤအတၢ်အိဉ်ဒီးအီၤအံၤ ကမှာ်တၢ်အုဉ်သးလာ အကီနှံလီၤ. မ့တမှာ်လာယွၤ အတၢ်ဟဆာပဟံဉ်ဃီအံၤ ဘဉ်နှံ ပမၤတၢ်တသုနီတမံၤဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ဖဲပမှာ် ဟံဉ်ဃီလာအရုဒီးယွၤနှံ ပကကလာ်ဘဉ်ယွၤအတၢ် အိဉ်ဒီးပုၤနှံလီၤ.

၂. ဖိတဖန် ကဘဉ်သ့ညါဝဲလာ အဝဲသ့ညါမှာ်ပုၤအကါ ဒိန်လာယွၤအကီဒီးမိာ်ဟ်အကီ.

စံး ၁၂၇:၃ စံးဝဲပဖိပလံၤမှာ်တၢ်နှံသါလာယွၤ အသိး မှာ်ယွၤအတၢ်လာပကဟဟၤအီၤဒီး လုာ်ဒိဉ်ထီဉ်

အီၤလာယွၤအကျဲနှံလီၤ. မိာ်ဟ်တဖန်ကတဲာ်ကတီၤ မၤလာပုၤန့ၢ်ဖိတဖန်အတၢ်လိဉ်တဖန်အခါဒဉ်လဲာ် ကဘဉ်ဒုးသ့ညါအဝဲသ့ညါလာတၢ်အံၤမှာ်ယွၤအတၢ် ကတဲာ်ကတီၤ ဒီးမှာ်တၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤဟဲခီဖျိလာယွၤနှံလီၤ. ဒ်သိးသုတဆိကမိဉ်ထဲလာမိာ်ဟ်အကီအဘါ ဒဉ်ဝဲတဂ့ၤ အကီနှံလီၤ. မိာ်ဟ်ကဘဉ်ဒုးသ့ညါဖိတဖန်လာ အဝဲသ့ညါမှာ်ပုၤလုာ်ဒိဉ်ပုၤဒိဉ်လာယွၤအကီယမိာ်ဟ်တဖန် အကီ ဒီးမှာ်ပုၤလာမိာ်ဟ် တဖန်အဲဉ်အီၤဒီးဟံဉ်ဟံဉ်ပုၤ အီၤအဂ့ၢ်နှံလီၤ. ဟံဉ်ပုၤဃီပုၤမှာ်လာပုၤဒီး ဟီဉ်ခိဉ်တၢ် ထူးတၢ်တီၤ, ခုခါပိးလီတဖန်, တၢ်အိဉ်တၢ်အီၤလာ အဝဲဉ် အဘဲတဖန်ဘဉ်ဆဉ် တၢ်အဲဉ်မှာ်တအိဉ်ဘဉ်ဒီး ကဲထီဉ် ဟံဉ်ဃီပုၤဟၤတသုဘဉ်နှံလီၤ. တၢ်ဘဉ်တၢ်ဘာနီၤနီၤ လာဟံဉ်ဃီအကီနှံ မှာ်ဒဉ်မိာ်ဟ်အတၢ်အဲဉ် အတၢ်ကဟု ကယာ်နှံလီၤ. ဖိလံၤတဖန်ကဘဉ် ကလာ်ဘဉ်ဝဲမိာ် ဟ်အတၢ်အဲဉ်အံၤတသုညါလီၤအသးလာတၢ်အိဉ်သး အဖိခိဉ်ဘဉ်ဒီး မိာ်ဟ်အတၢ်အဲဉ်မှာ်တၢ်ကပီၤလာဖိ တဖန် အတၢ်အိဉ်မူအကီနှံလီၤ. သရဉ်ဖးဒိဉ် Robert G. Lee စံးဝဲ တၢ်လာအမၤဟးဂီၤဟံဉ်ဃီခူဉ်ထာသု နှံ တမှာ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီးန့ၢ်ဆာဉ်တၢ်တတၢ်တနါ တဖန်ဘဉ် မှာ်ဝဲဒဉ်ဖဲတၢ်အဲဉ်တၢ်ကွံဉ်သံကွံဉ်လာဟံဉ်ဃီ ပုၤအခါနှံလီၤ.

ဖဲတၢ်အဲဉ်တၢ်ကွံဉ်လီၤမိာ်ကွံဉ်လာဟံဉ် ဃီပုၤ အခါနှံ ဟံဉ်ဃီအံၤ ဟးဂီၤကွံဉ်ဝဲသ့ဒီး တၢ်ထူးတၢ်တီၤ ဟံဉ်ဃီပိးလီတဖန် လိးက့ၤတၢ်လီၤမိာ်အံၤ တသုဝဲဘဉ် နှံလီၤ. တၢ်အဲဉ်မှာ် တၢ်ဟံဉ်ဖျါထီဉ် ပတၢ်သးအိဉ်, ပတၢ်ကဟုကယာ်အဝဲသ့ညါနှံလီၤ. ဖိသဒါ ဟဲက့ၤဆူ ပာ်အဂီၤထံးအံၤမှာ်လာအသ့ညါက့ၤဝဲဟ်အတၢ်အဲဉ် အံၤ မှာ်တၢ်အဲဉ်လာအကီကျဲဒီးတဆိတလဲ ဘဉ်အဃိ နှံလီၤ. တၢ်အဲဉ်မှာ်စွာ်ကီး တၢ်မၤလီၤမၤဘဉ်က့ၤ အဝဲ သ့ညါဒီး ပျဲစွာ်ကီးပုၤဂၤမၤလီၤဘဉ်က့ၤ အဝဲသ့ညါ ဖဲအမၤ

ကမာ်ဘာ်တၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဖိတဖၣ်ဒ်သိး ကဒီးန့ၢ် တၢ်မၤန့ၢ် လၢအတၢ်အိၣ်မူအဂီၢ် လိာ်ဘာ်ဝဲ တၢ်ခံမၤ လၢအမ့ၢ်ဝဲ တၢ်ပတြၢ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးတူၢ်လိာ် အဝဲသ့ၣ် ဖဲအမၤတၢ်ကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်အခါဒီး တၢ်ကတိၤဟ့ၣ်ဂံၢ် ဟ့ၣ်ဘါအဝဲသ့ၣ်, ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်ကျဲအဝဲသ့ၣ် ဖဲအမၤ တၢ်တကဲထီၣ်လိာ်ထီၣ်ဒီးဃာ်ကွဲဝဲအခါန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပာ်အတၢ်အိၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဒီး တၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ် ဒ်အမ့ၢ်တၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢကဒုးထံၣ်ဖိတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်ပုၤလုၢ်ဒိၣ်ပုၤဒိၣ်လၢမိၢ်ပာ်အဂီၢ်ဒီးကစၢ်ယွၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ဖိတဖၣ်ဒ်သိးတၢ်အိၣ်မူ
အိၣ်သ့ၣ်လိာ်အသးလၢမိၢ်ပာ်ဖိတဖၣ်
အတၢ်သိၣ်လိာ်န့ၣ်ယုၤအိၣ်မူ
ဒီးမ့ၢ်မ့ၢ်လၢယွၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ.**

**၃. မိၢ်ပာ်အတၢ်သိၣ်လိာ်န့ၣ်ယုၤဒီးကဲဒိကဲတံာ်မ့ၢ်တၢ်
အကါဒိၣ်လၢဖိတဖၣ်အဂီၢ်**

ဖိတဖၣ်အတၢ်ဂုၤတၢ်အအံၤ အိၣ်သ့ၣ်လီၤ အသးလၢမိၢ်ပာ်တဖၣ်အတၢ်သိၣ်လိာ်န့ၣ်ယုၤအိၣ်မူ အဖိခိၣ် ဒီး မ့ၢ်မ့ၢ်လၢယွၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. (ဖံး ၁၂၇:၄-၅) အပူၤ ဟံၤဖျါအသိး ဒ်ပုၤတဘိဘာ်ကကဲထီၣ်ပုၤလၢတၢ်စူးကါ အိၣ်သ့ၣ်အဂီၢ် ပုၤခးချ့ၣ်တဂၤ အံၤကဘာ်ကတံာ်ကတိၤ အိၣ်သ့ၣ်အဂီၢ် ပုၤခးချ့ၣ်တဂၤ အံၤကဘာ်ကတံာ်ကတိၤ လၢအမိၢ်ဒီးအဖဲဒ်သိးကမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢဒိၣ်ထီၣ်ပုၤဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါယွၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဘျး လီၤပသး ဆူဖိတဖၣ်အိၣ်ဒ်သိး အဝဲသ့ၣ်ကသ့ပဲာ်ဖးနီၤဖးတၢ်ဂုၤ တၢ်အာဒီး တၢ်လၢယွၤဘာ်အသးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထာမၤ

**က. မိၢ်ပာ်တဖၣ်အိၣ်မူဒီးမ့ၢ်မ့ၢ်လၢယွၤကဘာ်ကတံာ်ကတိၤဒီး
ဆူဖိလံၤတဖၣ်**

ပုၤတဂၤလၢကခးချ့ၣ်န့ၣ် ကဘာ်အိၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး, အိၣ်ဖဲတၢ်အဘူးအယံၤလၢ အကြးဝဲဘာ်ဝဲဒီး ကဘာ်ကတံာ်ကတိၤဟံၤအပုၤဂုၤဂုၤ ဘာ်ဘာ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိးစးထီၣ်ဖဲဖိတဂၤအနီၢ်ဆံး လံၤလံၤ တုၤအဒိၣ်တုၤခိၣ်ပုၤ တစုန့ၣ်မိၢ်ပာ်ဘာ်ကတံာ် ကတိၤဆူအိၣ်ဆူကျဲတီကျဲလီၤ ဒ်သိးမ့ၢ်တန့ၢ် ကတုၤဆူ တၢ်ပညိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဖိတဖၣ် ဖဲတၢ်မၤ တၢ်ကသ့ဂုၤဂုၤဘာ်ဘာ်, ကမ့ၢ်ဖိလၢအိၣ်မူ လၢတၢ်သိၣ် တၢ်ဘျး, ပးကဲလီၤအသး, ပးကဲပုၤဂုၤပုၤဂုၤဒီး အတၢ်ပိး တၢ်လီ, ပးကဲခိၣ်ဃာၤ, ပးကဲတၢ်သိၣ်တၢ်ဘျးဒီး ဒီးန့ၢ် တၢ်ကူၣ်သ့သးဆးအဂီၢ် မိၢ်ပာ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးမ့ၢ်မ့ၢ်လၢ ယွၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. တချးလၢ အဟးဖးဒီးမိၢ်ပာ်န့ၢ် မိၢ်ပာ် ကဘာ်ဒုးဒိၣ်ထီၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒ်သိး ကသ့ဟံးန့ၢ်မ့ၢ်မ့ၢ်, မၤဂုၤတၢ် ဒီးမၤလၢပုၤမ့ၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဖဲဖိတဂၤအဂုၤ တဂၤ အသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢ ဖိလံၤတဖၣ်ကဘာ်ဒီးန့ၢ်ဝဲလၢအတၢ်အိၣ်မူပုၤန့ၣ်လီၤ.

ခ. မိၢ်ပာ်အိၣ်ဒီးမ့ၢ်မ့ၢ်လၢယွၤကဘာ်ဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်သိၣ်ဖိတဖၣ်လၢယွၤ

ဖဲပုၤလၢအိၣ်လၢပုၤခးတၢ်ဖိအစုပူၤအံၤ ဖဲအ လဲၤတုၤ လၢတၢ်ပနီၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤလၢပုၤတၢ်ပညိၣ် န့ၣ် လီၤ. ဒ်သိးဖိတဖၣ်ကဒိကန့ၣ်ယွၤအတၢ်ကိး မၤလၢပုၤ ယွၤ အတၢ်တိာ်လၢအဖိခိၣ်အဂီၢ် ကျဲအဂုၤကတၢ်မ့ၢ်တၢ် ဒုးန့ၢ်သိၣ်လၢယွၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘာ်မၤစၢၤအိၣ် ဒ်သိး ကဒိၣ်တုၤခိၣ်ပုၤလၢနီၢ်ခိၣ်နီၢ်သးဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါယွၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ. စီၤတံၢ်မသး ဘာ်တၢ်ကတံာ်ကတိၤအိၣ် လၢအမိၢ်ဒီးအဖဲဒ်သိးကမ့ၢ်ပုၤတဂၤလၢဒိၣ်ထီၣ်ပုၤဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါယွၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်ဘျး လီၤပသး ဆူဖိတဖၣ်အိၣ်ဒ်သိး အဝဲသ့ၣ်ကသ့ပဲာ်ဖးနီၤဖးတၢ်ဂုၤ တၢ်အာဒီး တၢ်လၢယွၤဘာ်အသးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထာမၤ

ယွၤတၢ်ဘၣ်အသးအံၤဘၣ်ထွဲဃုာ်ဒီးတၢ်ဃုထာတၢ်ဖံးတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသးတၢ်ဃုထာမၤတၢ်လၢအဘၣ်ဒီးယွၤဘၣ်အသးအံၤဘၣ်ထွဲဃုာ် ဒီး တၢ်စူးကါစု, တၢ်စူးကါအတၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီး တၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးအီၤန့ၣ်လီၤ. တဘျီဘျီပဖိတဖၣ်ကမၤကမၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤ, ဖဲန့ၣ်အခါတဘၣ်သးဟးဂီၤလၢတၢ်အံၤအဃိတဂုၤ ဂုာ်ကျဲးစးအဂုၤကတၢ် လၢတၢ်ဆၢဖိတဖၣ်ဆူယွၤအအိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်တဟးဖးဒီးကျဲးအံၤဘၣ်, အလီၢ်အိၣ်လၢပကဘၣ်အးလီၤလၢ, အစုပူၤဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ် ယွၤလၢလၢပုဲပုဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲပဖိပလံၤတဖၣ်မၤလိဘၣ်ယွၤအကလုာ်ကထါ, သ့ၣ်ညါယွၤ, ဒိၣ်ထီၣ်ဘၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ပူၤဒီးတၢ်သိၣ်ဂုၤသီဘၣ်အပူၤန့ၣ် မ့ၢ်တနံၤအဝဲသ့ၣ်ကမၤတၢ်ဒိၣ်န့ၣ်ပူၤဒီး ပထးခိၣ်ကပွဲၤဒီးတၢ်စံးဘျူးယွၤန့ၣ်လီၤ.

၈. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးမူဒါလၢကဘၣ်ဆၢဖိတဖၣ်ဆူခရ်အအိၣ်

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်မၤစၢၤဖိတဖၣ် ဒ်သးကသုဃုထံၣ်ယွၤအတၢ်တိာ်လၢအဂီၢ်ဒီး ကအိၣ်မူလၢယွၤအတၢ်တိာ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကဘၣ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကီး ကစၢ်လၢအအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအီၤ ဒီးအတၢ်အိၣ်မူကမ့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ပုဲဖဲအဒီးန့ၣ်ဘၣ်ကစၢ်ခရ် လၢအတၢ်အိၣ်မူပူၤန့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဒုးန့ၣ်စ့ၢ်ကီးအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဆိးလၢခရ်အပူၤ, တၢ်အိၣ်စံးဘျူးဒီးခရ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ် အကါဒိၣ်လၢပတၢ်အိၣ်မူပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အကါဒိၣ်တမံၤန့ၣ်မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်ကဲထီၣ်ဒိတဲာ်အဂုၤလၢဖိလံၤတဖၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. (၁မိၤ ၁၈:၁၈) ပာ်ဖျါဝဲလၢဖိလံၤစၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဆိၣ်ဂုၤလၢစီၤအကြၢၤဟ့ၣ်အဃိဒီး (၁၉) ပာ်ဖျါဝဲလၢ စီၤအကြၢၤဟ့ၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ကတဲဘၣ်အဖိအလံၤ, ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်ဒ်သးကလဲၤတၢ်လၢယွၤအကျဲးဒီး ကမၤတၢ်ဘၣ်ယွၤအသးန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဃိကစၢ်ယွၤကမၤပုဲၤ တၢ်လၢအ

ကကတီၤလၢအစံးဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်စီၤအကြၢၤအသး ပကဘၣ်တဲအီၤလၢခရ်အဂ့ၢ်, ဆၢအီၤဆူ ခရ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါအီၤလၢ ဖဲအမၤကမၣ်ဘၣ်တၢ်အခါဒၣ်လဲာ် ကစၢ်ခရ်သးအိၣ်အီၤဒီးအဲၣ်ဒီး လၢကဘျီက့ၤအသးဒီး အသုတမၤလၢ တၢ်အတၢ်သီတဂုၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤပကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်ဒ်အသးအန့ၣ်အလါ အတၢ်သ့ၣ်ညါထီၣ် ဘးအသးန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ခရ်မၤတၢ်လီၤလးခိၣ်ဖျိဖိသ့ၣ်ဖိတဂၤ နီၤဟ့ၣ်တၢ်အိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးအီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢပဖိပလံၤတဖၣ်ဆူခရ်အအိၣ် မ့ၢ်မူဒါအကါဒိၣ်တမံၤလၢမိၢ်ပၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဝဲပုၤကူပုၤကညီတဖၣ်န့ၣ် ပပာ်လုာ်ပာ်ပူၤတၢ်န့ၣ်သါလၢအမ့ၢ် ကျိၣ်စုဒီးတၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်သါလၢ အလုာ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်ပဖိပလံၤလၢကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်သါပုၤန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးပဖိပလံၤတဖၣ်လၢ ဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထာပူၤ, ဒုသဝီတၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်အပူၤဒီး လၢပခိၣ်ပဃၢၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တနံၤအဝဲသ့ၣ်ကဘၣ်ကဲခိၣ်ကဲန့ၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်မူဒါတဖၣ်လၢဟံၣ်ဃီ, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး ထံကီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဃိဒီး အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်လုာ်ဒိၣ်ထီၣ်အီၤဒ်လဲာ်, သိၣ်လိန့ၣ်ယုၤအီၤ ဒ်လဲာ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤဟ့ၣ်ပုၤတၢ်န့ၣ်သါလုာ်ဒိၣ်ပူၤဒိၣ်တဖၣ်အံၤ မ့ၢ်ဒ်သး ပကဟၢၤအီၤဒီးဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂုၤလၢဟီၣ်ခိၣ်အံၤအဂီၢ်ဒီး ယွၤအလၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ်ပသုတလဲၤကပာ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တၢ်ဆိၣ်ဂုၤအံၤလၢပတၢ်ဖံးတၢ်မၤအါအဃိ, ပတၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်အဃိဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဂုၤအဂၤတဖၣ်အဃိတဂုၤ. မ်ပကဂုာ်ကျဲးစးမၤလၢပုဲၤ ပမူပဒါလၢယွၤပာ်လၢပစုပူၤ ခိၣ်ဖျိတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါလၢယွၤဟ့ၣ်ပုၤန့ၣ်တက့ၢ်.

သရၣ်မုာ်စုဘျီဖိ